# 云南大学 2024 年 国际中文教师奖学金招生简章

## 一、资助对象

- 1. 非中国籍人士;
- 2. 对华友好,无违法犯罪记录,遵守中国政府的法律、法规和学校的规章制度;
- 3.身体健康,品学兼优;
- 4. 有志于从事中文教育、教学及相关工作;
- 5.年龄为16-35周岁(统一以2024年9月1日计),在职中文教师放宽至45周岁。

## 二、招生类别及申请条件

类别	项目	资助期限	入学时间	申请条件
				大学本科学历;
国际中文教育学	国际中文教育硕	2 <b>年</b>	2024 年 9 月	HSK 五级 210 分;
历生	士研究生	2 1	2021 1 7 73	,
				HSKK 中级 60 分。
	国际由立教会	11 人口	2024 年 9 月	HSK 三级 270 分;
N == 15 1	国际中文教育	11 个月	2024 <del>+</del> 9 A	具有 HSKK 成绩。
一学年研修生   	汉语研修	11 个月	2024 年 9 月	HSK 三级 210 分;
	スロが形	11   73	2024 T 7 <b>7</b>	提供 HSKK 者优先。
一学期研修生	国际中文教育	5 个月	2024年9月	HSK 三级 180 分;

	或	具有 HSKK 成绩。
	2025年3月	

### 三、资助内容

国际中文教师奖学金资助内容包括:学费、住宿费、生活费和综合医疗保险费。 注:

- 1. 学历生须参加年度评审,详见《国际中文教师奖学金年度评审办法》。
- 2. 入学体检不合格、中途退学及未经许可不按时报到、休学等情况,取消奖学金资格。

### 四、申请流程

2024 年 3 月 1 日起 ,申请者可以登录中外语言交流合作中心网站 (<a href="http://www.chinese.cn">http://www.chinese.cn</a> )国际中文教师奖学金板块,查询推荐机构,在线提交申请材料,关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果。

#### 五、申请材料

推荐机构需对申请者护照用名完整、国籍无误、永久通信地址真实有效等情况进行审核。以下材料如非中文或英文版本,需提供相应的公证文件。

- 1. 护照照片页扫描件。
- 2. 未满 18 周岁的申请者,须提交在华监护人署名的委托证明文件。
- 3. HSK、HSKK 成绩报告(有效期两年)扫描件。

- 4. 推荐机构负责人签发的推荐信。
- 5. 国际中文教育专业硕士须提供经过公证的最高学历证明(毕业预期证明)和在 校学习成绩单。
- 6. 国际中文教育专业硕士须提供两名副教授以上职称导师的推荐信。提供毕业后 拟任教机构工作协议者优先资助。
- 7. 在职中文教师须附上就职机构出具的在职证明和推荐信,同等条件下优先录取。
  - 8. 在各类汉语桥比赛中获得"国际中文教师奖学金证书"者,可提交奖学金证书。

## 六、申请截止日期(以北京时间为准)

- 1. 2024 年 9 月入学: 学生申请截止日期为 2024 年 5 月 15 日;
- 2. 2025 年 3 月入学: 学生申请截止日期为 2024 年 10 月 31 日。

### 七、联系方式

联 系 人:郭老师、陈老师

电话:+86-871-65032910

传真:+86-871-651843424

电子邮件: lxsk@ynu.edu.cn

本章程解释权归云南大学国际合作与交流处

# Yunnan University Admissions for International Chinese Language Teachers Scholarship Program 2024

### I. Eligibility

- 1. Be a non-Chinese citizen:
- 2. Be friendly to China, have no criminal record, abide by the laws and regulations of China and Yunnan University.
- 3. Be in good physical and mental health, be in good academic and behavioral standing;
  - 4. Be interested in Chinese language education and related work; and
- 5. Be aged between 16 and 35 years on September 1, 2024. The maximum age limit for in-service Chinese teachers may be extended to 45.

## II. Categories and Application Requirements

Category	Programs	Funding  Duration	Starting  Date	Requirements
				Bachelor's degree holder.
International Chinese				
	Master's			Minimum score of 210 on the
Language Education	_	2 years	Sept.2024	
(D. D. )	Degree			HSK test (Level 5) and on the
(Degree Program)				HCVV to t (let own dieta Lecal)
				HSKK test (Intermediate Level).

	Internation al Chinese Language	11 months	Sept.2024	Minimum score of 270 on the HSK test (Level 3) and an HSKK
One-Year Study	Education			test score.
Program	Chinese  Language  Study	11 months	Sept.2024	Minimum score of 210 on the  HSK test (Level 3).  Applicants with an HSKK test  score are preferred.
One-Semester Study Program	Internation al Chinese Language Education	5 months	Sept.2024 or Mar.2025	Minimum score of 180 on the  HSK test (Level 3) and an HSKK  test score.

## III. Scholarship Coverage

Full International Chinese Language Teachers Scholarship supports tuition fee, accommodation fee, living allowance and comprehensive medical insurance.

# Note:

1. Degree students are subject to the annual assessment according to the *Annual Assessment Procedures of the International Chinese Language Teachers Scholarship*.

2. Students who fail to pass the pre-enrollment medical examination, withdraw from school before completing the program, fail to register at the university without prior permission, or suspend their studies will be disqualified for the scholarship.

### **IV. Application Procedure**

Online registration will be available from March 1, 2024 on the International Chinese Language Teachers Scholarship website (<a href="http://www.chinese.cn">http://www.chinese.cn</a>). Applicants may search for Recommending Institutions, submit application materials online, and track the application process.

### **V.** Application Materials

Recommending institutions need to complete the whole application procedure and make sure the name, nationality and permanent address of the applicant is correct. If the following documents are not in Chinese or English, notarization documents should be provided.

- 1. A scanned copy of the passport photo page.
- 2. Applicants under the age of 18 shall submit certified documents of designation signed by their entrusted legal guardians in China.
- 3. A Scanned copy of score reports of the HSK/HSKK tests (within the two-year validity).
  - 4. A reference letter signed by the head of the Recommending Institution.

5. Applicants for a Master's Degree in International Chinese Language Education are

required to submit notarized certificate pf the highest diploma (or proof of expected

graduation) and notarized academic transcript.

6. Applicants for a Master's Degree in International Chinese Language Education are

required to submit two reference letters from professors or associate professors (in Chinese

or English). Priority will be given to applicants who may provide an employment contract

with a teaching institution upon completing their studies in China.

7. In-service Chinese language teachers shall provide proof of employment and a

reference letter from the employer.

8. Applicants who have received the International Chinese Language Teachers

Scholarship Certificate during Chinese Bridge competitions need to submit their application

documents along with their scholarship certificates.

VI. Application Deadline (Beijing Time)

1. For programs commencing in September 2024, applicants must complete their

application by May 15;

2. For programs commencing in March 2025, applicants must complete their

application by October 31.

VII. Contact Information

Contacts: Ms. Guo, Ms. Chen

